
 خزانه خالي بود، خالي بندي بوده
 بايد خزانه را خالي كرد!

به ابوي مي گويم: حرف حميد رضا جلايي پور، عضو ش��وراي مش��ورتي 
اصلاح طلبان ديگر اين بار درست از كار در آمد.  ابوي كه سكسكه امانش 
را بريده، مي گويد: براي قطع سكس��كه بايد يك چيز ترسناك بگويي نه 
خنده دار!... حالا اين جناب پيشگو چه گفته بوده كه درست از كار در آمده؟ 
مي گويم: يك جايي نوشته بود كه روحاني در حرف هايش در مورد معيشت 

مردم خالي بندي نكرده است. 
ابوي مي گويد: يعني پس ديگران گفته اند خالي بندي كرده است!يعني چه 
كه حرف هاي جلايي پور درست از كار در آمده؟ باز شير نفت را كشانده اند 

سر سفره مردم؟
مي گويم: آخر نوشته بود كه خوشبختانه آقاي روحاني هم در حرف هايش 
در مورد مسئله معيشت هموطنان خالي بندي نكرده و شعار نداده، بلكه 
اعلام كرده كه سعي مي كند جلو رشد نگران كننده تورم را بگيرد و به تدريج 

آن را نصف كند. 
ابوي مي گويد: درسته!دقيقاً معيش��ت مردم نصف شده!آفرين!روحاني 

مچكريم. لايك. آي لاو يو پي ام سي... 
مي گويم: باز جوگير شدي پدر من!تورم را مي خواهد نصف كند نه معيشت 

مردم را!
ابوي مي گويد: پس حرف حساب تو در دفاع از اين بابا كه مي خواهد از آن 

بابا دفاع كند، چيست؟ شاهد محكمه پسند داري؟
مي گويم: اولاً آدم كه نكشته است!دوماً هم، بايد همه چيز به تدريج درست 
شود. نمونه اش وضع كارگران است كه مي خواهد توپ شود. شاهدش هم 
سخنان حسن هفده تن، معاون وزير كار كه گفته براي سال آينده حداقل 
مزد، آستانه معيشت كارگران است و دولت حق ندارد به آن دست بزند بلكه 
بايد كاري كند جامعه كارگري از دامنه فقر بيرون بيايد و حقوق ماهانه 

كارگران حتي چند درصد بالا تر از تورم افزايش يابد. 
ابوي دستي به ريشش مي كشد و مي گويد: عجب!سن تو قد نمي دهد پسر 
جان، درست سال پيش همين موقع بود كه مسعود نيازي رئيس كميته 
ويژه مزد كارگري، گفته بود برآوردها نشان مي دهد كه آستانه معيشت هر 
كارگر در ماه بين 1/5 تا 1/6 ميليون تومان است. . . حالا با احتساب تورم 
40 درصدي يعني مي خواهند خزانه را خالي كنند و به كارگران بدهندش؟ 

پس برويم كارگر شويم! بهتر از طنازي است. 
مي گويم: روحاني كه خزانه اش خالي بود. بعيد است ديگر تا اينجا پيش 

بروند. مگر شما نمي گفتيد شكم مردم نبايد خيلي سير باشد؟
ابوي مي گويد: من گفت��م؟ غلط كردم!وزير اقتص��اد گفت خزانه خالي، 
خالي بندي بوده پس خزانه خالي نيست!حالا كه خزانه خالي نيست بايد 

خالي اش كرد!
مي گويم: يعن��ي منظورت اين اس��ت كه جلايي پور ك��ه گفته روحاني 
خالي بندي نكرده، خالي بندي كرده و »هفده تن« هم كه گفته آستانه 
معيشت كارگران در حقوق سال آينده پرداخت مي شود، خالي بندي كرده 

و وزير اقتصاد هم كه. . . 
ابوي حرفم را قطع مي كند و مي گويد: سكسكه ام قطع شد. 

مي گويم: يعني اين حرف ها اينقدر ترسناك بود؟
مي گويد: بيش��تر از ترس��ناك اما چون من و تو هنوز گرميم، حالي مان 

نمي شود. 
مي گويم: پس من بروم دنبال كار. 

مي گويد: تازه مي خواستيم مراسم پنبه زني چيني بندزني را شروع كنيم. 
مي گويم: ديرم شد. مراد حاصل شد. فقط مي خواستم سكسكه شما قطع 

بشود كه شد. 
ابوي مي خندد دستي به شانه ام مي زند و شعر مي خواند: حافظ قلم شاه 

جهان مقسم رزق است /از بهر معيشت مكن انديشه باطل. 

ممنوعيت دوباره ورود كشتي هاي ايران
 به خطوط اروپا 

مديرعامل شركت كشتيراني ايران درباره مصوبه جديد اتحاديه اروپا 
گفت: با وجود توافق صورت گرفته در مذاكرات اخير ژنو كه مقرر شد 
تحريم جديدي بر ايران وضع نشود، اتحاديه اروپا با صدور مصوبه اي 
ورود كشتي هاي ايران را به خطوط اروپا ممنوع اعلام كرده است!
محمدحسين داجمر در گفت وگو با ايسنا اظهار كرد: احتمال مي رفت با 
لغو تحريم هاي صنايع پتروشيمي، نفت و خودرو، حمل و نقل مواد اوليه 
و صنايع مرتبط كه با كش��تي صورت مي گيرد، كشتيراني بتواند نقش 
مؤثري ايفا كند.  او تصريح كرد: با وضع مصوبه تحريمي جديد، حمل و نقل 
كالاهاي صنايع پتروشيمي، نفت و خودرو از سوي ناوگان كشتيراني ايران 
صورت نخواهد گرفت.  وي   خاطرنشان كرد: شركت كشتيراني ايران در 
فرصت مناسب نسبت به مصوبه تحريمي جديد اتحاديه اروپا واكنش نشان 
مي دهد و با ارائه شكايت به دادگاه هاي اتحاديه اروپا خواستار لغو مصوبه 

اخير خواهيم بود. 

 اعلام وصول سؤال نادران از زنگنه 
س�ؤال الي�اس ن�ادران از وزي�ر نف�ت در م�ورد پرون�ده 
كرس�نت از س�وي هيئ�ت رئيس�ه مجلس اع�لام وصول ش�د. 
به گزارش تس��نيم، عليرضا منادي، عضو هيئت رئيسه مجلس شوراي 
اسلامي در جلسه علني صبح ديروز پارلمان موارد اعلام وصولي از سوي 
هيئت رئيسه را قرائت كرد.  بر اساس اعلام وي، سؤال ملي الياس نادران، 
نماينده تهران از بيژن زنگنه، وزير نفت در خصوص عملي نشدن وعده وزير 

نفت درباره حل مشكل پرونده كرسنت اعلام وصول شد. 

 مؤسسات صوري  و پول هاي واقعي در ايران
صنعت بانكداري در ايران شايد از معدود صنايعي باشد كه چه در شرايط 
جنگي و چه در شرايط تحريم همچنان س��ود مي دهد. فرقي براي اين 
صنعت هم نمي كند كه چه دولتي بر مس��ند كار باشد. دولت سازندگي، 
اصلاحات يا اصولگرايي يا هر دولت ديگري نتوانسته يا نخواسته اين صنعت 
پر پول را تكاني بدهد.  هر روز بر حجم و اندازه بانك هاي كشور افزوده شده و 
با نگاهي به روند گذشته و فعلي مي توان آينده پرپول تري را نيز براي صنعت 
بانكداري كشور ترسيم كرد اما در سال هاي اخير با پديده نادري در كشور 

روبه رو هستيم كه شايد در هيچ كشور ديگري نبوده و نخواهد بود. 
بانك هايي كه نيستند اما با پول هاي واقعي در حال ارتزاق و كسب و كار 
هستند. اين پديده هر روز نيز در حال بس��ط فعاليت خود است و هنوز 
مسئولي پيدا نشده كه به اين موضوع واكنشي نشان دهد. شايد نان قرض 
دادن به يكديگر دليلي باشد كه مسئولان مرتبط با صنعت بانكداري نتوانند 

يا نشود كه به پديده بانك هاي تخيلي تشر بزنند. 
اما جريان چيست؟اكنون وضعيت جمع آوري پول در بازار پولي و اقتصاد 
كشور به گونه اي شده كه هر شركت، سازمان يا نهادي به خود اجازه داده كه 
بدون مجوز يا با مجوز شفاهي و لابي اقدام به گرفتن پول از مردم يا شركت ها 
مي كنند.  مؤسسات مالي و اعتباري كه در اطلاعيه هاي بانك مركزي جايي 
ندارند و مجوزي از شوراي پول و اعتبار نگرفته اند به راحتي آب خوردن  
پول مردم را حبس مي كنند )اين مؤسسات حتي سابقه تأسيس 300 تا 
500 شعبه را هم به ثبت رسانده اند(.  اين روزها هم كه اضافه كردن جمله 
»تحت نظارت بانك مركزي« روي تابلو اين بانك هاي تخيلي مد روز شده و 
بانك مركزي نيز انگار اين جمله را به اين بانك ها به صورت اشانتيون واگذار 
كرده است! پول هاي واقعي مردم و شركت ها هم با حربه سود بالا به اين 
بانك ها سرريز شده اند و برخي از اين مؤسسات با همين پول هاي بادآورده 

سوداي بانك شدن نيز دارند!
همين چند روز پيش بود كه خس��روي وفا، عضو هيئت اجرايي كميته 
المپيك از فروش ملك اين كميته و واريز پول اين ملك به يك مؤسسه خبر 

داده و گفته كه اين مؤسسه با اين پول بانك نيز شده است!
ماجرا وخيم تر از اين حرف هاست؛ ماجرايي كه اگر بانك مركزي به خود 
نجنبد و وضعيت را از شرايط فعلي خارج نكند، شبه بانك ها به رقيب جدي 

براي بازارهاي پولي واقعي تبديل خواهند شد. 
شايد اگر اين بانك هاي به اصطلاح خودشان »تحت نظارت بانك مركزي« 
به افراد و سازمان هاي گردن كلفت وابستگي نداشتند، بانك مركزي بيش 

از پيش قدرتمند تر بود و بساط آنها را بر مي چيد. 
اما گويا زور اين ش��به بانك ها و صندوق ها پر زورتر از مردان نشس��ته در 
ساختمان شيشه اي است كه يك شبه مجوزهايي از اين ساختمان خارج 
شده و صبح فردايش مردم با صندوق يا مؤسسه اي جديد در سطح شهر و 
كشور مواجه مي شوند. نمونه هايي چون بانك آريا و تات كه مصداق همين 
موضوع بودند، اكنون بايد تجربه خوبي براي مديران باشند تا از ادامه حيات 

و بزرگ شدن غيرواقعي اين   مؤسسات پولي – مالي شود. 
بايد توجه داش��ت كه در هيچ جاي دنيا وضعيت فعلي صنعت بانكداري 
ايران قابل مشاهده نيست و شايد شرايط آسان و سهل تأسيس بانك از 
دلايل بروز وضعيت فعلي باشد. وقتي با تورم 40 درصدي تنها با 300 تا 
400 ميليارد تومان مي شود بانكدار شد)بايد توجه داشت كه قيمت يك 
ملك ساده 200 متري در شمال تهران 2 ميليارد تومان هست(پس 300 
يا 400 ميليارد تومان چيزي نيست.  وقتي يك بانك تازه وارد خصوصي با 
200 ميليارد تومان سرمايه در عرض دو سال منابع خود را به 8 هزار ميليارد 
تومان مي رساند، پس رشد بانك هاي تخيلي براي بعضي ها كار نان و آبداري 

است كه در هيچ جاي دنيا نمي توان آن را پيدا كرد!
 مراقب باشيم كه هميشه در اقتصاد روي پاشنه تورم 40 درصدي و سود 
سپرده 20 درصدي نمي چرخد و بايد از آن زماني ترسيد كه با اين تعداد و 
حجم مؤسسات و صندوق ها تورم متناسب با سودها شود. آن گاه خواهيم 
ديد كه چه تعداد مؤسسه ورشكسته خواهيم داش��ت و چه تعداد از اين 
مؤسسات براي بقا به برهم زدن ساير بازارها اهتمام خواهند داشت. به قول 

معروف بايد سر مار را پيش از آنكه بزرگ شود زد ! 

وام بلاعوض 4 ميلياردي به 2 برادر!
درخواست تحقيق و تفحص از معاونت برنامه ريزي و نظارت راهبردي 
رياست جمهوري در شرايطي به تصويب مجلس نرسيد كه يكي از 
پيشنهاد دهندگان از پرداخت وام 4 ميليارد توماني به دو برادر خبر داد. 
نماينده مردم رودبار در جلسه روز گذشته مجلس گفت: دو برادر تحت 
عنوان بنياد شيعه شناسي 4 ميليارد تومان وام بلاعوض گرفتند اما كاري 

نكردند و الان هم در امريكا زندگي مي كنند. 
حكيمي خاطرنشان كرد: با انتزاع سازمان برنامه و بودجه استان ها و ادغام 
با معاونت برنامه ريزي و نظارت راهبردي شاهد يك هماهنگي بوديم كه 
آقاي احمدي نژاد هم به همين دليل اين ادغام را انجام داد، در بسياري از 
كشورهاي توسعه يافته مانند مالزي س��ازمان جديدي به نام مديريت و 
توسعه ملي تعريف كرده اند كه ما هم بايد نقاط ضعف و قوت اين سازمان را 

بررسي كنيم و يك سازمان جديد و پويا شكل دهيم. 

امتناع نماينده پژو از سخنراني در ايران
نماينده ش�ركت فرانس�وي رنو در حال�ي در هماي�ش بين المللي 
صنع�ت خ�ودرو ك�ه روز ش�نبه برگ�زار ش�د، س�خنراني و از 
نزديك�ي اين ش�ركت ب�ه اي�ران خب�ر داد ك�ه نماينده ش�ركت 
پ�ژو حت�ي از س�خنراني در اي�ن هماي�ش ني�ز خ�ودداري كرد. 
به گزارش ايسنا، به گفته مسئولان برگزار كننده اين همايش، نمايندگان 
شركت پژو تمايلي به سخنراني در اين همايش نداشتند و معتقد بودند كه 
هرگونه سخنراني و اظهار نظرشان در رابطه با صنعت خودرو ايران نيازمند 
مذاكرات بيشتر است.  اين وضعيت در حالي است كه مسئولان ايراني از 
جمله رئيس كميسيون صنايع و معادن مجلس شوراي اسلامي و رئيس 
سازمان گسترش و نوسازي صنايع ايران در روزهاي اخير انتقادات تندي را 
نسبت به عملكرد شركت پژو بيان كرده اند.  در اين شرايط شنيده مي شود 
كه خودروسازان ايراني شروطي را براي آغاز مجدد همكاري با شركت پژو 

داشته اند كه البته پژويي ها هنوز به آن جواب نداده اند. 

برگزاري اولين كنگره ملي 
»حماسه اقتصادي و نقش متخصصين « 

اولي�ن كنگ�ره ملي»حماس�ه اقتص�ادي و نق�ش متخصصين در 
دولت« چهاردهم دي ماه به منظور تبيين اس�تفاده از متخصصين 
و تخص�ص در حوزه هاي مختل�ف دولت ب�راي برداش�تن موانع و 
ارائ�ه راهكاره�اي تحق�ق حماس�ه اقتص�ادي و ب�ا حض�ور هزار 
چه�ره متخص�ص علم�ي – اجراي�ي در ته�ران برگزار مي ش�ود. 
به گزارش ايسنا، افشار، مديركل اجرايي مجمع متخصصين ايران با بيان اين 
مطلب تصريح كرد: اين كنگره در حوزه هاي اشتغال، ايجاد شرايط براي كار و 
توليد ملي، آموزش دادن مهارت هاي مورد نياز جهت كار با استاندارد روز دنيا، 
تحريم، تورم، مسكن، انرژي هسته اي، بهداشت و سلامت، اقشار كم درآمد، 
جوانان، بانوان، اقتصاد، رشد توليد ملي، سياست هاي كلي اصل44 قانون 
اساسي، فضاي كسب و كار، نرخ بيكاري و بهبود معيشت مردم، كارآفريني 
بخش خصوصي و جذب سرمايه هاي خارجي و ايرانيان مقيم خارج از كشور 
در ايران روز چهاردهم دي ماه در سالن اجلاس سران تهران برگزار مي شود. 
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وعده رئيس كل براي جلوگيري ازسوءاستفاده تعرفه ها وتخلفات گمرك ها  

واردات فرش 12 متري به اسم كف پوش حمام، 
واردات انواع چيني به نام س�راميك، واردات 
مكمل غذايي به جاي مكمل دارويي، واردات 
تكه تكه شده كالاهاي اولويت 10 و سوءاستفاده 
از نام تولي�د داخل، محاس�به كيلويي تعرفه 
مودم و موباي�ل، وجود تعرفه ب�ه خاطر رنگ 
پارچ�ه و. . . از جمل�ه سوءاس�تفاده هايي 
اس�ت ك�ه ب�ا اص�لاح تعرفه ه�ا و قواني�ن و 
مقررات دس�ت وپاگي�ر اصلاح خواهد ش�د. 
به گزارش »جوان«، مس��عود كرباسيان، رئيس 
كل گمرك ايران روز گذشته در جمع خبرنگاران 
اگر چ��ه تمايل��ي به رس��انه اي ش��دن مطالبش 
نداش��ت اما با بيان مطالب فوق پرده از وضعيت 
نابساماني برداشت كه تلاش��ي مجدانه و عزمي 

راسخ مي خواهد. 
وي كه مهم ترين كار عمل��ي دولت يازدهم را در 
حوزه اقتصاد و در 100 روز اول با آزاد سازي داروها 
و كالاهاي اساس��ي كرده است و نقش مؤثري در 
بازگشت اميد و آرامش داشته است در اين باره و 
در پاسخ به سؤال خبرنگار»جوان« گفت: زماني   
 كش��ور با درآمدهاي نفتي واردات به 75 ميليون 
دلار رس��يد و حتي اجازه واردات سير و گردو ي 
چيني هم داده شد اما امروز در تلاشيم با اصلاح 
تعرفه ها و آمارها از هر گونه سو ءاستفاده از تعرفه ها 

جلوگيري كنيم. 
وي در پاس��خ به س��ؤال ديگر »جوان« مبني بر 

اينكه چرا به رغم تحمي��ل تحريم باز هم تمايل 
به كالاهاي لوكس و مصرف��ي كاهش پيدا نكرد 
و درآمد گمرك از محل كالاهاي مصرفي مانند 
خودروه��اي لوك��س در بودج��ه افزايش يافت 
و آي��ا تعرفه ها به س��متي پيش خواه��د رفت تا 
واردات پ��س از رفع تحريم ها بيش��تر  تمركز بر 
واردات كالاهاي س��رمايه اي و واس��طه اي پيدا 
كند، گف��ت: با اص��لاح قواني��ن و تعرفه ها كه با 
هم��كاري وزارت صنع��ت در حال انجام اس��ت 
فرآيند واردات شفاف تر و روان تر شده و از هر گونه 

تخلف جلوگيري خواهد شد. 
وي ادامه داد: هم اكنون ع��وارض گمركي براي 
مودم كيلويي 1500 تومان اس��ت ك��ه در هيچ 
نقطه اي از جهان براي م��ودم تعرفه كيلويي در 
نظر گرفته نمي شود يا ما هم اكنون تعرفه چادر با 
رنگ مشكي داريم كه با بازنگري مجدد تعرفه ها 

دگرگون خواهد شد. 
وي تأكيد كرد: اگ��ر تعرفه ها از حد مش��خصي 
بالاتر برود به معناي چراغ س��بز ب��ه قاچاقچيان 
و س��وق دادن واردكنندگان به سوءاس��تفاده از 
تعرفه ها اس��ت لذا بايد رابطه منطقي بين تعرفه 

ايجاد شود. 
 كرباسيان با اشاره به اينكه هر يك روز خواب كالا 
در گمرك يك درصد به هزين��ه كالا مي افزايد، 
گفت: ت��ا پيش از اي��ن روزانه و به طورمتوس��ط 
دو بخش��نامه براي گمركات صادر مي شد و كار 

ترخيص و صادرات را سخت مي كرد. 
وي با اشاره به اينكه هم اكنون واردات از گمركات 
در برخي كالاها هر دلار بيش از 6 هزار تومان تمام 
مي شود، افزود: در چنين شرايطي فعالان ترجيح 
مي دهند به ج��اي خواب س��رمايه در گمرك از 

مبادي ديگري براي واردات استفاده كنند. 
معاون وزير اقتصاد با اشاره به رايزني  صورت گرفته 
ب��ا وزارت صنعت، معدن و تج��ارت تصريح كرد: 
بر همين اساس قرار اس��ت طبقه بندي تعرفه ها 
محدود ش��ود و به خاطر همي��ن از 25 تعرفه به 

15 تعرفه رسيديم. 
    سهم گمرك در بودجه 

رئيس گمرك ايران همچنين از درآمد 86 هزار 
ميليارد ريال��ي در لايحه بودجه س��ال ۹3 خبر 
داد و گفت: درآمد گمركي س��ال ج��اري 100 
هزار ميليارد ريال بود كه 20 هزار ميليارد از اين 
درآمدها بنا بود از محل خودرو تأمين ش��ود اما 
بنابه قوانين گمركي در س��ال جاري اين درآمد 

حاصل نشد. 
معاون وزير اقتصاد درباره رقم درآمدهاي محقق 
شده در سال جاري گفت: ميزان درآمد هفت ماهه 

امسال 35 هزار ميليارد ريال بوده است. 
 رئي��س كل گم��رك از برنامه اي��ن بخش براي 
راه ان��دازي سيس��تم اظهارنام��ه از راه دور در 
هفته هاي آينده خبر داد و گفت: حذف فرآيندها 
و آئين نامه هاي قانوني دست و پا گير الكترونيكي 

ش��دن صدور مجوزها، الكترونيكي شدن ليست 
كالاها و مجوزها و برداشته شدن محدوديت براي 
صادرات از برنامه هايي است كه در دستور كار قرار 

گرفته است. 
رئي��س كل گم��رك ب��ا تأكي��د ب��ر ض��رورت 
محدود سازي دامنه حقوق و سود گفت: اولويت 
اول ما دارو و كالاي اساس��ي بود به همين خاطر 
نسبت به رفع مشكلات اقدام كرديم و هم اكنون 

مشكلي در اين زمينه نداريم. 
كرباس��يان به عدم ترخيص كالاهاي مخابراتي 
اشاره كرد و گفت: كسي كه كالاهاي غيراستاندارد 
وارد مي كند، نمي تواند انتظ��ار ترخيص آن را از 
گمرك داشته باشد چراكه مردم بايد به كالاهاي 

ترخيص شده از گمرك اعتماد كنند. 
    پرده ب�رداري از ي�ك تخلف ب�زرگ در 

گمرك بوشهر
وي در ادامه از يكي از تخلفات بزرگ گمركي در 
هشت سال گذشته خبر داد و گفت: چطور ممكن 
است كه شش سال مداوم در بوشهر يك فرد اقدام 
به جعل سند بانكي كند و پول را در جيب خودش 
بگذارد و همان فرد نيز مهر تأييد تس��ويه را پاي 
كار بزند؟! اين يك خيانت به مردم است. عده اي 
با كمترين درآمد در آن مناطق كار و عده اي اين 

چنين به كشور خيانت مي كنند. 
رئي��س كل گمرك ايران با اش��اره ب��ه اينكه در 
موارد ديگ��ر مثلًا اتوبوس را با كلي مس��افر براي 
بازرسي احتمال قاچاق سوخت توسط آن متوقف 
مي كنن��د اما بعض��ا كانتينرهاي ب��زرگ قاچاق 
س��وخت به راحتي تردد مي كنن��د، گفت: بدون 
وجود دستگاه هاي »ايكس ري« بازرسي مناسب 
در گمرك غير ممكن است. به عنوان مثال چندي 
پيش س��ه كاميون ال. پي. جي پر از مشروب در 
گمرك هاي شرق كش��ور كشف ش��د كه بدون 

دستگاه ايكس ري اين كشف غير ممكن بود. 
كرباس��يان همچنين از فس��ادآور ب��ودن برخي 
مقررات وضع شده خبر داد و گفت: به عنوان مثال 
قرار دادن برخي كالاها در اولويت 10 مشكل ساز 
شد و با سو ءاستفاده از ترفند توليد داخلي كالا را 
قطعه قطعه وارد كردند مثلًا در يخچال را از يك 
سمت و كمپرسور يخچال را از سمت ديگر وارد و 

اينجا سر هم كرده و وارد بازار كردند. 
وي با اش��اره به اينكه درآم��د در گمرك اولويت 
دس��ت چندم ما است و حل مش��كلات مردم در 
دس��تور كار قرار دارد، گفت: اين زيبنده نيست 
كه خودرو مازراتي راحت ترخيص شود اما داروي 

مورد نياز مردم در گمرك بماند. 
كرباسيان با بيان اينكه با بيمه ها موضوع بن بيمه 
را عمليات��ي مي كنيم، افزود: در گذش��ته آمارها 
مثل موبايل به صورت كيلويي اعلام مي ش��د كه 
اين آمارها را به روز خواهيم كرد و با الكترونيكي 
شدن گمرك ها مي توانيم در همه بخش ها آمارها 

را حتي روزانه اعلام كنيم. 

واردات فرش 12 متري   به اسم كفپوش حمام !

اولاد آدم 

 مهران ابراهيميان
    گزارش

 علي طالب زاده

برنامه واعظي براي پهناي باند لاك پشتي 
وزير ارتباطات گف�ت: از اعض�اي هيئت مدي�ره مخابرات 
خواس�ته ايم در مورد تصميم گيري براي ودايع مش�تركان 
و ني�ز قط�ع س�ريع مكالم�ات تلفني ب�ه دلي�ل بدهي كه 
ب�ا نارضايتي مش�تركان همراه اس�ت، تجديدنظ�ر كنند. 
به گزارش ف��ارس، محمود واعظي در جم��ع خبرنگاران اظهار 
داشت: با افزايش پهناي باند اينترنت، تعرفه فروش اين خدمات 

به شركت هاي اينترنتي كاهش پيدا مي كند. 
وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات از برنامه  وزارت ارتباطات براي 

رفع مشكلات اينترنت و پهناي باند لاك پشتي خبر داد و گفت: 
به دنبال اين هستيم كه سرعت اينترنت بيشتر باشد تا جوابگوي 
نيازهاي مردم باشيم و اميدواريم تا دو سال آينده اتفاقات خوبي 
را در اين حوزه رقم بزنيم تا ديگر پهناي باند لاك پشتي نداشته 
باشيم.  وي در مورد نسل چهارم تلفن همراه در كشور نيز گفت: 
زماني كه انحصار دوره فعاليت اپراتور رايتل تمام شود، بنا بر اين 
است كه براي اپراتورهاي متقاضي كه شرايط ما را بپذيرند پروانه 

فعاليت نسل 3 و 4 صادر كنيم. 

وزير ارتباطات با بيان اينكه اين دوره انحصار نيمه اول سال آينده 
برداشته مي ش��ود، گفت: در زمينه رايتل بحث ما بحث جريمه 
نيست و اين اپراتور از نظر ارائه خدمات مكالمات تصويري حقي 
داشته كه بايد بر اساس پروانه اين سرويس را ارائه مي كرد اما به 
دليل مشكلات، اين سرويس هم اكنون ارائه نمي شود و ما بايد 
در برخوردمان با رايتل انعطاف نش��ان دهيم.  وزير ارتباطات از 
تشكيل كميته اي براي تعيين تعرفه پيامك هاي انبوه خبر داد و 

گفت: اين طرح تا دو ماه آينده اجرايي مي شود. 

 اختتام پرونده  زنجاني  به شرط بازگشت 2/8 ميليارد دلارطيب نيا:  نيامديم گذشته را واكاوي كنيم
  از روز اول�ي ك�ه كار را در وزارت اقتص�اد ش�روع ك�ردم فرآين�د مديري�ت 
اس�تراتژيك آغ�از ش�د و ت�ا روز آخ�ر ني�ز ادام�ه خواه�د داش�ت. ن�ام اي�ن 
باش�د.  باي�د همي�ن  اي�ن دول�ت ه�م  امي�د اس�ت، م�رام  و  دول�ت، تدبي�ر 
به گزارش روابط عمومي وزارت اقتصاد، علي طيب نيا وزير اقتصاد با بيان اين مطلب افزود: بعد 
از پيروزي هايي كه در سياست داخلي و خارجي كسب كرديم، چش��م مردم به اقتصاد دوخته 
شده است و اين كار ما را س��نگين تر مي كند. عوامل تش��ديدكننده وضعيت موجود اقتصادي 
تغييركرده اند اما عوامل س��اختاري اقتصاد تغييري نكرده اس��ت. مي كوشيم با پيشرو بودن در 
اصلاحات س��اختاري نهادي، تغييرات اساس��ي ايجاد كنيم. وزارت اقتصاد مي تواند پيش��ران 
حكمراني مطلوب اقتصادي باشد و ما تصميم گرفته ايم كه باشيم.  وي در پاسخ به پرسشي درباره 
عملكرد دولت هاي نهم و دهم در اقتصاد اظهار داشت: گذشته مهم است، خيلي مهم. اما نه مهم 

تر از آينده. نيامديم كه گذشته را واكاوي كنيم، آمديم كه آينده اي بهتر بسازيم. 

عضو هيئت رئيس�ه كميس�يون ان�رژي مجلس گف�ت: با توجه ب�ه رفع تحريم ه�اي نفتي 
در صورت�ي ك�ه 2/8 ميلي�ارد دلار از مناب�ع حاص�ل از ف�روش نف�ت توس�ط باب�ك 
زنجان�ي به كش�ور بازگردد، پرون�ده تحقي�ق و تفحص ازتخل�ف نفتي مختومه مي ش�ود. 
سيد حسين دهدش��تي در گفت و گو با خانه ملت، درباره آخرين وضعيت پرونده تحقيق و تفحص 
از منابع حاصل از فروش نفت توسط بابك زنجاني به كشور عودت داده نشده است، گفت: بر اساس 
اطلاعات ارائه شده بابك زنجاني، بانكي را در مالزي تأسيس و وجوه حاصل از فروش نفت را از طريق 

آن بانك به حساب بانك هاي ايراني واريز مي كرده است. 
دهدشتي با اشاره به جلسات مشترك اين كميته با كميس��يون اصل نودم مجلس افزود: جلسات 
جداگانه  اي براي بررس��ي خروج 2/8 ميليارد دلار از فرآورده هاي نفتي از كش��ور با شركت نيكو و 
مسئولان ديوان محاسبات و بانك مسكن برگزار شد اما تناقضاتي در توضيحات آنها وجود داشت. از 

اين رو از بابك زنجاني براي ارائه توضيحات به كميسيون انرژي مجلس دعوت شد.  

      ارتباطات

       خبر كوتاه

همه جزاير خليج فارس به منطقه آزاد تبديل مي شوندبلاتكليفي600 هزار واحد مسكن مهر 
    گزيده خبر

معاون وزير راه و شهرسازي در امور ويژه دولت 
و هماهنگي استان ها با اشاره به طرح 2 ميليون 
و 150 هزار واحدي مس�كن مهرگفت: تاكنون 
50 هزار ميليارد تومان خط اعتباري از س�وي 
بانك مرك�زي در اين طرح تأمي�ن و 42 هزار و 
500 ميليارد تومان آن پرداخت ش�ده اس�ت. 
احمد مجي��دي در نشس��ت خب��ري چهارمين 
نمايشگاه راه و شهرس��ازي با اش��اره به اينكه 2 
ميليون و 300 هزار واحد مسكن مهر هدف گذاري 
شده است، گفت: س��اخت 2 ميليون و 150 هزار 
واحد آغاز ش��ده ب��ود ك��ه ۹50 ه��زار واحد آن 

خودمالك بوده است. 
مجيدي افزود: يك ميليون و 200 هزار واحد مسكن 
مهر را هم دولت ساخته اس��ت كه 600 هزار واحد 

واگذار شده و 600 هزار واحد ديگر در دست اقدام 
است.  معاون وزير در امور ويژه دولت و هماهنگي 
اس��تان ها درباره اتمام اين واحده��ا گفت: بخش 
زيادي از اين 600 هزار واحد به اتمام رسيده است 
اما به دليل نبود خدمات زيربنايي و روبنايي امكان 

بهره برداري از آنها وجود ندارد. 
مجيدي با بيان اينكه از مجموع كل مس��كن مهر 
800 هزار واحد در ش��هرهاي بالاي 25 هزار نفر و 
400 هزار واحد در ش��هرهاي جديد ساخته شده 
است، گفت: از مجموع واحدهاي شهرهاي جديد 
س��اخت 250 هزار واحد باقي مانده است. معاون 
وزير در امور ويژه دولت و هماهنگي استان ها بيان 
كرد: از ش��هرهاي بالاي 25 هزار نفر نيز 350 هزار 

واحد باقي مانده است. 

دبير ش�وراي هماهنگي مناط�ق آزاد و ويژه 
اقتصادي كشور با بيان اينكه رئيس كل بانك 
مركزي قول هايي براي بازنگري دستورالعمل 
بانكداري در مناطق آزاد داده است، اعلام كرد: 
موارد متعددي از اب�راز تمايل خارجي ها براي 
سرمايه گذاري در مناطق آزاد ايران وجود دارد. 
به گ��زارش مهر، اكبر تركان در نشس��ت خبري 
خود تصريح كرد: هم اكنون بانكداري در كشور 
با مش��كلاتي مواجه اس��ت از جمله اينكه سود 
سپرده ها با رقمي كمتر از تورم داخلي محاسبه 
شود و همين امر س��رمايه هاي مردم را به سمت 
بازارهاي كاذب پيش مي برد، البته اين به معناي 
بانكداري رب��وي نيس��ت بلكه مبن��ا بايد عقود 

اسلامي باشد. 

تركان در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر شغل هاي 
متع��دد وي در دولت يازدهم خاطرنش��ان كرد: 
رئيس جمهور مأموريت هايي را در رابطه با شوراي 
عالي ايرانيان، سازمان فضايي، معاونت بين المللي 
رئيس جمه��ور و دبيرخانه جنبش ع��دم تعهد 
به بنده داده بودند كه اي��ن مأموريت ها دو ماهه 
بود اما در كمتر از دو ماه گ��زارش نهايي به وي 

ارائه شد. 
تركان در ادامه اعلام كرد: پيشنهاداتي شده است 
تا سرخس، جاسك، مهران، بانه و مريوان به عنوان 
منطقه آزاد مجوز فعاليت بگيرند، ضمن اينكه اين 
موضوع در دبيرخانه ش��وراي هماهنگي مناطق 
آزاد بررس��ي و در صورت تأييد براي تصويب به 

هيئت دولت ارسال مي شود. 


